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Čas vánoční, pohoda sváteční  píseň novoroční… 
Rok se s rokem sešel a všichni, hlavně naše děti, 
očekáváme příchod Štědrého dne, svátků vánočních 
a Nového roku. V těchto dnech se jistě zastaví i ti, 
kteří si po celý rok myslí, že to není možné. Jistě se 
všichni sejdeme s blízkými lidmi, na něž nemáme 

jindy čas, rodiny budou pohromadě a proto využijme svátečního nádechu 
těchto dnů k zastavení, ohlédnutí, odpočinku, 
ke smíření, odpuštění a smělým plánům do roku následujícího. 
Přejeme Vám klidné a pokojné prožití svátků vánočních, úspěšné 
ukončení starého roku 2006. Do nového roku 2007 hodně zdraví, 
štěstí, pohody a ať je příští rok v osobním i pracovním životě lepší 
než ten letošní. 
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Nové zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví 
Ve volbách do obecního zastupitelstva 20. a 21. října 2006 kandidovalo 
v naší obci pět volebních uskupení, z kterých vzešlo nové zastupitelstvo 
obce na další čtyři roky v tomto složení 
Jan Voldřich  Mgr. Věra Daňová, Irena Pekárková, Pavel Molák, Pavel 
Strnad, Mgr. Michaela Rokosová, Jaroslav Koudelka, Ing. Jakub Suchánek 
a Jiří Císař. Kontakty na členy zastupitelstva naleznete na internetových 
stránkách obce. 

 
 

Usnesení z ustavujícího 1. zasedání zastupitelstva  
Obce Černá v Pošumaví ze dne 31.10.2006 
Zastupitelstvo obce : 
Volí v souladu s § 84 odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb.,  
 o obcích (obecní zřízení): 
1. starostou obce Jana Voldřicha,  
2. místostarostou obce Mgr. Věru Daňovou. 
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Schvaluje: 
1. ověření mandátů členů zastupitelstva obce, zvolených  
    dne 21.října 2006, 
2. funkci starosty jako dlouhodobě uvolněnou, 
3. Irenu Pekárkovou do funkce předsedy finančního výboru, 
4. Pavla Moláka do funkce předsedy kontrolního výboru. 
Bere na vědomí: 
1. složení slibu všech členů zastupitelstva podle § 69 odst. 2,  
    zákona č. 128/2000Sb., o obcích (obecní zřízení). 

Usnesení z 2. zasedání zastupitelstva  
Obce Černá v Pošumaví, konaného dne 11.12.2006 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
1. Cenu za vodné a stočné pro rok 2007 v následující výši: 

vodné  stočné  celkem 
obyvatelstvo  19,96  19,57  39,53 
   ostatní  19,96  19,57  39,53 
2. Obecně závaznou vyhlášku č. 5/2006 o místním poplatku za  
    provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
    využívání a odstraňování komunálních odpadů. 
3. Prodej stavebních parcel v lokalitě „Malé Lipno“: 
    a) parcela č. 4 na pozemku p.č. 211/246 a 211/258 o celkové  
        výměře 950 m2    obchodní firmě Universal Nombre II s.r.o. 
        se sídlem Olšina 37, 382 26  Horní Planá. 
    b) parcela č. 2  na pozemku p.č. 211/256 o výměře 845 m2 

        p. Ing. Miroslavu Novotnému, Na Ryšavce 152, Písek. 
    c) parcela č. 8  na pozemku p.č. 211/253 o výměře 886 m2 

        p. Květě Kuldové, Pod Vršovickou vodárnou III 95/4,  Praha 4. 
    e) parcelu č. 9 na pozemku p.č. 211/254 o výměře 905 m2 

        firmě KD Haus s.r.o., Sažinova 763, 399 01 Milevsko 
4. Prodej části pozemku p.č. 1505/3 p. Ing. Jiřímu Jánskému,  
    Čiklova 1135/23, Praha 4 za cenu 350,- Kč/m2 a náklady  
    s prodejem spojené. 
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5. Odměny neuvolněným zastupitelům 
Revokuje: 
1. Usnesení zastupitelstva obce ze 13.9.2006 v bodě A) 6 písm. a),b). 

 Odpady a naše peněženky 
 V zastupitelstvech  většiny obcí 
je závěrem roku významným programem 
jejich jednání  příprava rozpočtu na příští 
rok. Zamýšlí se nad předpokládanými 
příjmy a samozřejmě také tím jak peníze 
efektivně, hospodárně a účelně utratit. 
V tomto procesu se nemohou vyhnout 
i problematice poplatků, a to zejména 
těch, které mají vliv na peněženky 
občanů, v našem případě poplatky za 
odpady. 

 V posledních letech se likvidace odpadů stává nákladnou službou. 
Naše obec zaplatí ročně svozové firmě přes 900 tisíc korun a dá se 
předpokládat, že ceny neustále porostou. Zastupitelstvo bedlivě sleduje 
vývoj cen těchto služeb a docela usilovně hájí zájmy občanů – tj., aby si 
kdokoli nekontrolovaně nebo neodůvodněně neprovětrával jejich 
peněženky či obecní účet.  Donekonečna ale udržet ceny a tím i poplatky 
na současné úrovni nelze. V letošním roce bude rozdíl v příjmech  
za odpady (poplatky od občanů a chatařů a za  smlouvy o zapojení 
podnikatelů do obecního systému) a náklady na likvidaci odpadů téměř 
300.000,- Kč a tento rozdíl musí obec uhradit ze svého rozpočtu. Proto 
zastupitelstvo přistoupilo k nepopulárnímu, nicméně potřebnému kroku  
a pro příští rok zvýšilo poplatky za odpady o 50,- Kč na občana tj. na 400,- 
Kč ročně. 
 Obec Černá v Pošumaví má ve svém katastru 500 rekreačních chat 
a chalup. Značná část jejich majitelů se v souvislosti s likvidací odpadů 
chová odpovědně, leč nemalé procento obecní systém nakládání s odpady 
přímo zneužívá a to samé lze v menší míře říci i o našich občanech. A tak  
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v kontejnerech můžete najít ledacos – kamny počínaje, přes nábytek  
a odpadem za zahrádek konče. Je v nich i mnoho odpadu, který by se měl 
třídit a efektivně zhodnotit, protože firma EKO-KOM a.s. obci za 
vytříděný odpad, předaný svozové firmě, platí. I zde je vývoj znepokojivý. 
Zatímco  v roce 2004 jsme dostali od EKO-KOMu 36.000,- Kč, v loňském 
roce jen 27.000,- Kč a letos opět pouze 29.000,- Kč. Obec často čelila 
kritice svozové firmy, že v kontejnerech na separovaný odpad je i odpad 
komunální a ten není možný odvézt jako separovaný, a to je škoda – obec 
za odpad, za který by mohla dostat peníze, musí zaplatit. Nejhorší 
situace je v Radslavi, Bližné, Jestřábí a u č.p. 4 v Černé. 
 Obec v minulém roce zakoupila plastové pytle na PET lahve 
(průhledné pytle s logem svozové společnosti). Občané i chataři si je 
mohou vyzvednout, a po naplnění PET lahvemi je odkládat  
ke kontejnerům na separovaný odpad. Této možnosti využilo zatím jen 
několik domácností a chatařů. Opět připomínáme, že každá domácnost má 
možnost si vyzvednou zdarma 4 pytle ročně, chataři pak 2. Tímto 
způsobem lze i řešit nedostatečnou kapacitu kontejnerů na plast. 
 Separovaný odpad se u nás v obci odváží 1x za 3 týdny ve středu – 
- každý týden jiná komodita. Pokud budou pytle odloženy ke kontejnerům, 
budou svozovou firmou odvezeny nebo (mimo svozový týden) odváženy 
pracovníky obce na místo, odkud budou  příslušný týden odvezeny. Obec 
se bude snažit v příštím roce napomoci k řešení této problematiky i tím,  
že zvýší počet kontejnerů na separovaný odpad. To samo však nestačí,  
je potřebný i vstřícný přístup všech občanů, chatařů i podnikatelů. 
Proč třídíme odpady?  
Zkuste se nad touto otázkou zamyslet dříve, než budete číst dále. Někdo  
z vás odpověděl: protože mám rád přírodu; nechci, aby přibývaly skládky; 
jenom správně roztříděný odpad je možné dále zpracovávat - recyklovat;  
je to móda; slyšel/a jsem, že se to má dělat… Všechny tyto odpovědi jsou 
dobré, zkusíme je utřídit.  
Způsoby nakládání s odpady dle vlivu na životní prostředí mají toto pořadí 
Omezování vzniku (minimalizace) odpadů - už při nákupu rozhodujeme, 
kolik odpadů vyprodukujeme  
Třídění a recyklace odpadů - pokud se odpad smíchá, není možné ho již 
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 dále roztřídit a zpracovat, proto je nutné třídit odpady již v domácnostech  
Odstraňování odpadů - odpady, které nemůžeme již dále využít se 
zneškodňují (např. skládkováním)  
Kolik produkujeme odpadů?  

Skladba domovního odpadu
(% hmotnosti) 
22 % papír 
13 % plasty 
9 % sklo 
3 % nebezpečný odpad 
18 % bioodpad 

   

35 % zbytek 
Každý z nás vyhodí za rok asi 150 - 200 kg odpadů. Pokud však odpady už 
doma třídíte a dáváte je do barevných kontejnerů, umožníte tak recyklaci 
více než třetiny tohoto množství. Za rok tak můžete vytřídit až 30 kg 
papíru, 25 kg plastů, 15 kg skla..  
       Josef Mikeš 

Těžba rašeliny u Černé – pokračování . 
/první část uvedena ve Zpravodaji září 2006 / 
Jako předmět obchodu, vedle rašeliny na topení, byla méně hodnotná 
rašelina využívána na stlaní pod dobytek. Za tímto účelem byla v r. 1894 
založena Schwarzenberská těžba rašeliny na stlaní v Černé. Na 
Schacherově luhu byl postaven stroj, který surovou rašelinu rozmělnil  
a šnekovitým zařízením lisoval do kulatých kusů, zvaných vuřty. Takto 
vyrobené vuřty byly sušeny a v Černé rozemlety ve speciálním mlýně. 
Celé zařízení vyhořelo v r. 1911 a nebylo již obnoveno. 
Pokles poptávky po tuze měl za následek i pokles těžby rašeliny. Zatímco 
v plné sezóně bylo v těžbě rašeliny zaměstnáno přes 400 lidí, snížením 
těžby rašeliny zůstalo v těžbě zaměstnáno pouze několik zde usedlých 
rodin, pro které to byl namnoze pouze jediný výdělek za rok. V Luhu byly 
již v r. 1936 vytěženy dvě vrstvy, v r. 1945 byla zahájena těžba třetí vrstvy. 
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Když ale byly uvedeny do provozu parní stroje v tuhových závodech  
a vyžadovaly mnoho dřeva k vytápění, byl učiněn knížeti návrh, aby učinil 
pokus s rašelinou z Jestřábí, neboť tato je velice blízko a bylo by jí zde 
hodně. Tento pokus ale nevyšel. Rašelina byla málo zetlelá a za druhé byla 
k těžbě málo vhodná. 
Teprve v této době se dozvěděla většina hůreckých, že tento pozemek je 
rašeliniště o kterém často slyšeli. Protože ale v knížecích kotlích nedopadla 
zkouška docela dobře, nepřikládal se dále tomu žádný význam. 
V roce 1861 byl v Mokré postaven v tamních tuhových závodech parní 
stroj a protože kníže nechtěl k jeho vytápění dodávat dřevo, přišel pan 
Rosenberger do Hůrky, prozkoumal rašelinový pozemek, vzal něco na 
zkoušku, potom opět přišel, koupil několik jiter rašeliniště od malých 
sedláků a zaplatil za jitro 130 zlatých rakouské měny. Teprve nyní poznali 
hůrečtí, že „“černé jíloviště“”je také něco užitečného. Pan Rosenberger 
přivedl z Bavorska okamžitě zkušené těžaře rašeliny, kteří věděli jak na 
vhodném místě začít. 
   Z řady mnoha zdrojů, které pojednávají o historii naší obce a celé oblasti  
     vybral ing. František Záhora 

Beruščí podzim 
Skautská družina Berušky 
navštívila v září vlakem 
Jihlavu a její ZOO. Jihlavská 
ZOO je domovem 100 druhů 
exotických zvířat  
a specializuje se hlavně na 
chov kočkovitých šelem, 
plazů a opic.V zahradě je 
zbudována africká vesnice. Je 
zde několik chýší a jmenuje 
se „Matongo”. V době naší 

návštěvy se zde křtila dvě narozená mláďata levharta cejlonského. 
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Zoologická zahrada v Jihlavě se vyznačuje také tím, že je to ZOO bez 
mříží. I když byla cesta do Jihlavy a zpět dlouhá, určitě stála za to, protože 
se nám v ZOO velice líbilo. 
Přijímáme nové členy ! 
Příští rok bude jednou velkou narozeninovou oslavou – světový skauting 
slaví 100 let své existence. Budou dorty a dárky, bude se nejen vzpomínat, 
ale i snít o budoucnosti. Jestli si taky myslíte, že skauting je skvělá věc a že 
si jeho století zaslouží pořádnou oslavu, přidejte se v příštím roce 
k skautům celého světa. Pojďte slavit skautské narozeniny s naší skautskou 
družinou Berušky – staňte se jejími členy. Pojďte mít s námi radost z toho 
co děláme, co nás baví a co má smysl. 
Všechna děvčata od 8. do 12. let., která chtějí být s námi zveme na naší 
schůzku 10. ledna 2007. Budeme na Vás čekat u skautské nástěnky na 
autobusové zastávce v 15,30 hod. 
Byly bychom rády, kdyby se označení obce Černá v Pošumaví objevovalo 
i na rukávech košil chlapců. Proto přijďte i vy páni kluci od 8. do 11. let. 
Betlémské světlo 
Letošní rok zakončíme každoročním roznášením Betlémského světla  
23. prosince 2006 od 15 hodin. Již tradičně budou v obchodech, na 
obecním úřadě a na poště připraveny krabičky pro Vaše adresy, na které 
Vám velice rády symbol vánoc – Betlémské světlo - doneseme. 

Za Berušky Bobík 

Zprávy ze školy 
 5.prosince přišel Mikuláš, čert a anděl za žáky do školy  
 i školky. Přinesl jim dárečky a děti za to přednesly  
 pěkné básničky. Na předvánočním setkání seniorů  
 zajistili žáci program a 22.12. zazpívají v kostele. Jako  
 každý rok probíhají ve škole i školce vánoční besídky.  
 Poslední den školy čeká děti zdobení vánočního 

stromku pro zvířátka. 
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Společenská rubrika 
V měsíci listopadu a prosinci svá výročí oslavili  
paní Růžena Třeštíková,  
Růžena Hlávková, Věra Skácelová,  
Marie Svobodová, Anna Frischová  
a Naděžda Valnohová. 
a pánové Vlastimil Pekárek, Jiří Puritscher 
a Pavel Molák 
V lednu poblahopřejeme  
paní Marii Hadrabové  
a panu Aloisi Skácelovi. 
Všem jubilantům přejeme vše nejlepší,hodně 
štěstí, zdraví a pohody v osobním životě. 
Na podzim nás navždy opustil pan Jiří Vítovec a paní V. Bigasová,  
V. Valíčková a M. Štěpková.  

Za SPOZ Věra Daňová 

Závěr letošní sezóny u našich fotbalistů 
 Polovinu soutěže máme za sebou. Jak hodnotit 
odehranou část? Náš společný cíl bylo skončit  
do 6.místa a my se nacházíme na 4.místě tabulky, 
což je pro nás určité zklamání, neboť 
v prohraných zápasech jsme dominovali  
a po hloupých chybách prohráli. 
V prvních pěti utkáních jsme získali maximální 

počet bodů a nacházeli se na 1.místě. -Postupně jsme porazili: 
VĚTŘNÍ B, POHORSKOU VES, VYŠŠÍ BROD, BUJANOV, kterému 
jedinou branku utkání vstřelil náš brankář P.Wudy, a FRYMBURK B. 
Ale poté nastal zlom. Prohráli jsme čtyři zápasy v řadě a ztratili 1.místo. 
O body nás obrali tyto týmy:HORNÍ DVOŘIŠTĚ, HOŘICE, VELEŠÍN B 
a PŘÍDOLÍ. K poslednímu  utkání jsme nastoupili 4.11. Na domácím hřišti 
jsme přivítali KŘEMŽI B. Byl to velmi těžký zápas na zasněženém terénu,  
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který jsme i přes všechny potíže vyhráli 3:2. Vítězství nám v posledních 
minutách zachránil  brankář, který chytil penaltu. 

Během zimní přestávky začneme trénovat na jarní část  
a připravovat se na prestižní turnaj Sekyra Group Cup, kde změříme síly se 
silnými mužstvy našeho okresu. Tímto bych chtěl poprosit sponzory, kteří 
by měli zájem finančně podporovat náš tým. 

Karel Strnad ml. 

3. zasedání zastupitelstva Obce Černá v Pošumaví 
    Podle § 91 odst. 1) zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, bylo svoláno na  

28. prosince 2006 od 18,15 hod 
do zasedací místnosti budovy Obecního úřadu Obce Černá v Pošumaví 
s tímto programem : 
1. Zahájení, určení ověřovatelů zápisu a volba pracovních komisí zasedání 
2. Rozpočet obce na rok 2007 
3. Závěr jednání 

Adventní koncert 
Hudební a Základní škola pořádají v pátek 22.12.2006 v 18.00 hodin  
v místním kostele adventní koncert. Na programu jsou skladby starých 
mistrů, vánoční pastorely a na závěr pásmo vyprávění a vánočních koled 
"O tom, co se stalo v Betlémě". Na vaši účast se těší všichni účinkující  
i jejich učitelé. 

INZERCE : 
Prodám bytový dům o pěti bytových jednotkách se čtyřmi garážemi a další 
stavební parcelou za domem /případně tuto parcelu odděleně/  
v Černé v Pošumaví č.p.22, tel.380728586, 602162399. MUDr.Fr.Weber. 
 

Vydává Obec Černá v Pošumaví, IČO 00 245 828, evidenční číslo MK ČR E 13487, neprodejné 
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